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Afvalverbranding en -storting  -  Verhoogde heffing

De heffing die afvalverwerkende bedrijven moeten betalen op het verbranden van vuilnis 
en het storten van niet-brandbare restfracties, is op 1 juli 2015 met 50% gestegen. 
Hiermee werd het principe van ‘de vervuiler betaalt’ gevolgd. De Vlaamse Regering wil 
het hergebruiken van afval als grondstof stimuleren en zodoende de circulaire economie 
bevorderen. 

Op de ladder van Lansink staan verbranden en storten als ultieme stap. Het storten en 
verbranden van afval is geen duurzame oplossing. 

FEBEM, de federatie van afvalverwerkende bedrijven, plaatste in de media onmiddellijk 
vraagtekens bij de verhoging van de heffing. De maatregel treedt op te korte termijn in 
werking en er zou geen overleg aan vooraf gegaan zijn, luidde het. Volgens FEBEM zullen 
de uitbaters van verbrandingsinstallaties en stortplaatsen de verhoging doorrekenen aan 
hun klanten. Afvalverwerker van Gansewinkel heeft dit al aangekondigd. Dit zou 
natuurlijk een sneeuwbaleffect kunnen veroorzaken waarbij de eindfactuur bij de 
bedrijven en de consument terechtkomt.  

1. Hoeveel werd er in de eerste maanden na het invoeren van de hogere heffing minder 
verbrand en gestort? Is er een duidelijk verschil merkbaar? Is een evaluatie 
noodzakelijk? Zo ja, welke termijn heeft de minister daarvoor in gedachten?

2. Ook de Waalse overheid heeft de heffing te laten stijgen. 

Is dit een parallel gegeven of werd hierover met de andere deelsta(a)t(en) overleg 
gepleegd? Zijn de heffingen op elkaar afgestemd? Indien neen, hoe verhouden ze 
zich tegenover elkaar? Hoe verhoudt het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest zich ter 
zake? 

3. Op zich zal de vervuiler wel extra betalen, maar enige stimulans voor het zoeken naar 
oplossingen door de uitbaters van verbrandingsinstallaties en stortplaatsen lijkt op 
het eerste zicht niet aanwezig te zijn. De maatregel zou 28 miljoen euro in het laatje 
kunnen brengen. 

Klopt dit bedrag? Zal de opbrengst de facto geïnvesteerd worden in de 
recyclagesector? In welke concrete projecten zullen deze financiële middelen 
geïnvesteerd worden? 



4. Heeft de minister nog andere heffingen met betrekking tot de verwerking van afval 
voor ogen? Welke reststromen betreft het en hoe past het eventuele verhogen van 
heffingen in het materialenbeleid?
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1. De totale hoeveelheid gestort en verbrand afval (zonder bagger- en ruimingsspecie) 
bedraagt in het derde kwartaal 930.933 ton. Deze hoeveelheid is licht gedaald ten 
opzichte van de eerste twee kwartalen (965.292 en 970.806 ton) en is quasi gelijk 
aan het gemiddelde van 2014 (932.200 ton). Het sturende effect van de relatief hoge 
heffing voor het storten van brandbaar afval zet zich verder in het derde kwartaal van 
2015. Er werd nog 34.819 ton brandbaar afval gestort. Deze hoeveelheid is met meer 
dan 10.000 ton gedaald ten opzichte van de voorgaande kwartalen. Er is ook een 
duidelijke daling waarneembaar in de hoeveelheden niet-brandbaar afval en 
geïmmobiliseerd afval die gestort werden. Deze hoeveelheden zijn met ongeveer 20% 
gedaald. De hoeveelheid verbrand afval in het derde kwartaal (560.458 ton) is licht 
gedaald in vergelijking met de voorgaande kwartalen, maar zit wel op het niveau van 
2014 (554.159 ton). Deze evolutie wordt door de OVAM verder opgevolgd.

2. In Wallonië werd een aantal heffingstarieven op 1 juli 2015 verhoogd met 1,2 
euro/ton. In het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest waren er geen wijzigingen. In het 
Brusselse Hoofdstedelijke Gewest is er op dit ogenblik alleen een heffing voor het 
verbranden van afval, die in 2015 6,03 euro/ton bedraagt. In het Vlaamse Gewest 
bedraagt deze heffing momenteel 12,23 euro per ton. In Wallonië is het heffingstarief 
afhankelijk van de aard van het afval en de verwerkingswijze en varieert die van 0 
euro/ton voor het meeverbranden van ongevaarlijk afval in cementovens tot 30,74 
euro/ton voor het verbranden van gevaarlijk afval.  
Er is geen structureel overleg met betrekking tot het vaststellen van de 
heffingstarieven.

3. Op basis van de inkomsten van één kwartaal is het nog niet mogelijk prognoses te 
maken voor een volledig jaar. De inkomsten van de afvalheffingen komen terecht in 
het MINA-fonds en zijn niet automatisch bestemd voor beleidsinitiatieven in de 
afvalsector. 

4. Op dit ogenblik zijn er geen plannen voor andere heffingen voor de verwerking van 
afval. Alle afvalstoffen die gestort of verbrand worden, vallen onder de heffingsplicht.


